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NOTA DE PREMSA 
 

El Gremi d’Àrids de Catalunya prepara un 
pla de reconversió industrial del sector 

 
► La Generalitat és mostra receptiva a estudiar mesures per 

afavorir un procés de concentració entre les indústries 
catalanes vinculades a la construcció 

 
► El pla de reconversió projecta actuacions en els àmbits 

laboral, financer, fiscal i administratiu per ajudar a les 
empreses a ajustar-se a un mercat un 70% més estret i a 
salvaguardar el màxim de teixit empresarial i llocs de treball 

 
16 de juny del 2011, Barcelona. Projectar i liderar un pla de gran abast que 
permeti reconvertir, no només el sector de les pedreres i les graveres, sinó tot el 
conjunt de les activitats industrials vinculades a la construcció a Catalunya. 
Aquesta és la principal proposta que ha plantejat el Gremi d’Àrids de Catalunya als 
representants del Govern de la Generalitat, durant l’assemblea general que la 
institució ha celebrat aquest matí a l’auditori de La Pedrera (Barcelona). 
 
La demanda d’àrids a Catalunya ha caigut un 65% des del començament de la 
crisi, i les dades del primer trimestre d’enguany apunten que encara queda un llarg 
recorregut a la baixa. “Durant anys hem vist com la demanda d’àrids no 
parava de créixer, i de la mateixa manera hem fet créixer les nostres 
pedreres, graveres i centres de producció. Amb la mateixa lògica, ara també 
hem d’ajustar la dimensió de les empreses. El nostre objectiu ha de ser fer-
nos més competitius per salvaguardar el màxim de teixit empresarial i de 
llocs de treball”, ha exposat el president del Gremi d’Àrids de Catalunya, 
Joaquim Roca. 
 
“S’ha de plantejar urgentment un pla de reconversió de totes les indústries 
vinculades a la construcció, igual que es va fer en altres èpoques amb el 
sector tèxtil, la mineria o la indústria pesada. El Gremi d’Àrids de Catalunya 
pot ser l’engranatge que engegui aquest procés, al que s’han d’anar sumant 
la resta de subsectors de la construcció”, ha apuntat en la seva ponència 
Francesc Homs, exconseller d’Economia i Finances de la Generalitat i assessor 
del Gremi d’Àrids de Catalunya i de la FECOCAT. 
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El pla proposat des del sector dels àrids planteja que els governs de la Generalitat 
i de l’Estat, en la mesura de les seves competències, afavoreixin un marc específic 
per ajudar a un procés de concentració empresarial, amb mesures a nivell laboral, 
com un marc tributari que premiï amb avantatges fiscals els processos d’integració 
vinculats al manteniment dels llocs de treball, un pla financer que garanteixi la 
disponibilitat de capital i un programa de reformes que simplifiqui els tràmits 
administratius i l’actual excés de burocràcia. 
 
Les propostes del Gremi d’Àrids han estat recollides pel secretari general de 
Territori i Sostenibilitat, Pau Villòria, qui ha destacat que “el sector dels àrids 
ha fet amb escreix els deures a nivell ambiental, demostrant que no 
només és una indústria imprescindible per garantir el benestar i el 
desenvolupament econòmic de Catalunya, sinó també perfectament 
compatible amb la preservació del territori. Ara ens toca ajudar a les 
empreses”. Villòria també ha assegurat que, tot i “l’austeritat i la contenció 
dels actuals pressupostos”, la Generalitat vol prendre un paper actiu per 
ajudar a dinamitzar els diferents sectors empresarials del país, i que això inclou 
estudiar mesures per afavorir “activitats essencials com l’extractiva”. 
 
L’assemblea general del Gremi d’Àrids de Catalunya ha aprofitat la presència 
de nombrosos responsables de la Generalitat per fer palès “el bon enteniment 
entre el sector i el nou Govern” i per demanar a l’Administració que aposti 
per invertir en el manteniment de les infraestructures, en tant que factor decisiu 
per garantir la competitivitat present i futura del país, i per continuar el procés 
de simplificació administrativa que ja preveu en part la Llei Òmnibus. 
 
L’assemblea general 2011 del Gremi d’Àrids de Catalunya ha comptat amb la 
participació d’unes 180 persones, entre representants de les 130 empreses i vora 
360 centres d’explotació que integren l’entitat, i una trentena d’autoritats i alts 
càrrecs del Govern de la Generalitat com el secretari general de Territori i 
Sostenibilitat, Pau Villòria; el director general d’Energia, Mines i Seguretat 
Industrial, Josep Canós; la directora general de Qualitat Ambiental, Assumpta 
Farran; el director general de Coordinació Interdepartamental de la Presidència de 
la Generalitat, Jordi Baiget, o el delegat del Govern a Barcelona, Salvador Jorba. 
 
 
 
 
Fotografia: L’assemblea general del Gremi d’Àrids ha estat un any més punt de 
trobada entre els empresaris del sector i els representants del Govern de la 
Generalitat. D’esquerra a dreta; el director general d’Energia, Mines i Seguretat 
Industrial, Josep Canós; el president del Gremi d’Àrids de Catalunya, Joaquim 
Roca; el secretari general de Territori i Sostenibilitat, Pau Villòria; el director 
general de Coordinació Interdepartamental de la Presidència de la Generalitat, 
Jordi Baiget, i la directora general de Qualitat Ambiental, Assumpta Farran. 


